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JEGYZŐKÖNYV 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési, - fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottságának 2023. április 25. napján 14.30 órakor a Szentesi Közös Önkor-
mányzati Hivatal Konferencia termében megtartott soros nyílt üléséről. 

Jelen voltak: 
Pásztor Antal 
Besenyei Gábor 
Dr. Kormányos József 
Móra József 
Szűcs György 

Távolmaradását jelezte: 
Antal Balázs Tibor 
Sőrés Zoltán 

bizottsági elnök 
bizottsági tag 
bizottsági tag 
bizottsági tag 
bizottsági tag 

bizottsági tag 
bizottsági tag 

A Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal részéről jelen volt: 

Dr. Danyi Katalin 
Balogh Imre 
Dr. Tabajdi Ágnes 
Labádi-Fébert Andrea 
Berezvai Csilla 
Szántai Szilvia 
Szabóné Vérten Anita 

aljegyző 
Számviteli és Tervezési Iroda vezetője 
Jegyzői Iroda vezetője 
Műszaki Iroda vezetője 
főkertész 
pályázati koordinátor 
jegyzőkönyvvezető 

További meghívottak: 
Kocsis László 
Kiss Ferenc 
Takács Gábor 
Matkócsik Pál 
Szöllősi Ágnes 
Halupa Eszter 

Szentes Városellátó NKft. ügyvezetője 
Szentes Városellátó NKft. műszaki csoportvezetője 
főépítész 
Vendégszeretet Egyesület elnöke 
Bölcsőde vezetője 
Szentesi Élet Kft. ügyvezetője 

Pásztor Antal: 
Köszöntötte az ülésen megjelent tagokat, meghívottakat. Megállapította, hogy a Bizottság 5 tagja 
jelen van, távolmaradását 2 fő jelezte. A határozatképes ülést megnyitotta. 
Megkérdezte, hogy a napirenddel kapcsolatban van-e más indítvány? 

Móra József: 
Javasolta, hogy vegyék fel napirendre a 8. sorszámú, „Szentes Város Önkormányzata Képvi-
selő-testületének 2023. évi munkatervének módosítása" tárgyú előterjesztést. 
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Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a módosított napirendet elfogadja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a napirendet 5 igen szavazat-
tal elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 

28/2023. (IV.25.) VB 
Tárgy: Napirend 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága az ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 

1.) A ..Ready for Net Zero" európai projekt során Együttműködési megállapodás meg-
kötése Szentes Város Önkormányzata (pilot város) és az ENERGIAKLUB Szakpo-
litikai Intézet és Módszertani Központ Egyesület (szakmai partner) között 

2.) Az Önkormányzat vagyonáról, a vagyona feletti tulajdonjog gyakorlásának, hasz-
nosításának és vagyonkezelésbe adásának szabályairól szóló rendelet (Vagyonren-
delet) megalkotása (3) 

3.) Szentes Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata (5) 
4.) A Szentesi Művelődési Központ telephelyei fizikai állapotának vizsgálata, különös 

tekintettel az akadálymentesítésre és állagmegóvásra (6) 
5.) Volánbusz Zrt. 2022. évi beszámolója az autóbusszal végzett helyi személyszállítás 

közszolgáltatási tevékenységére vonatkozóan (7) 
6.) Bölcsőde tagintézmény létesítése Szentesen - pályázat benyújtása (9) 
7.) Településrendezési eszközök módosításai 2023-1.(10) 
8.) Döntés kistérségi szélessávú internet hálózat (optikai hálózat) értékesítése/és vagy 

hosszú távú bérleti hasznosítására kiírt nyilvános pályázati eljárásról, új pályázati 
eljárás indításáról (11) 

9.) Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. évi munkatervének mó-
dosítása (8) 

10.) Fakataszter, fásítási program, egységes utcakép megjelenítése 

1.) A „Ready for Net Zero" európai projekt során Együttműködési megálla-
podás megkötése Szentes Város Önkormányzata (pilot város) és az 
ENERGIAKLUB Szakpolitikai Intézet és Módszertani Központ Egyesü-
let (szakmai partner) között 

Berezvai Csilla: 
Az európai projekt magyarországi partnere az Energiaklub Szakpolitikai Intézet és Módszertani 
Központ Egyesület. Magyarországon 4 pilot várost választottak ki. A projektnek nincs anyagi 
vonzata, teljes mértékben a pályázati pénzből állják a költségeket. Pilot városként kötelezettsé-
gek vannak. 2050-re klímastratégiát kell összeállítani. Az előterjesztés melléklete egy együtt-
működési megállapodás. 
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Móra József: 
Az elképzelést támogatja. Olyan uniós forrásokhoz juthatnak hozzá, amely a várost segítik. 
Tovább lehet fejleszteni a geotermikus energiára alapozó fűtést. Abban is el lehet gondolkodni, 
hogy a családi házas övezetekben megfelelő módon tudják hasznosítani ezt az energiát. 
Vannak még olyan társasházak, amelyek a panelprogramban nem kerültek szigetelésre. Szentes 
energiatudatos címet kapott 2014-ben. 

Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot támogatja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal 
elfogadta és meghozta alábbi határozatát: 

29/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: A "Ready for Net Zero" európai projekt során Együttműködési megállapodás 

megkötése Szentes Város Önkormányzata (pilot város) és az ENERGIAKLUB 
Szakpolitikai Intézet és Módszertani Központ Egyesület (szakmai partner) között 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta ,.A "Ready for Net Zero" európai projekt során 
Együttműködési megállapodás megkötése Szentes Város Önkormányzata (pilot város) 
és az ENERGIAKLUB Szakpolitikai Intézet és Módszertani Központ Egyesület (szak-
mai partner) között" szóló előterjesztést. 

1.) A Bizottság támogatja a "Ready for Net Zero" európai projekt során Együttműködési 
megállapodás megkötését Szentes Város Önkormányzata (pilot város) és az ENER-
GIAKLUB Szakpolitikai Intézet és Módszertani Központ Egyesület (szakmai part-
ner) között. 

2.) A Bizottság felkéri Szentes Város Polgármesterét az Együttműködési megállapodás 
aláírására. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1./ Energiaklub Szakpolitikai Intézet és Módszertani Központ Egyesület 

(Budapest, Szerb utca 7-19.) 
2./ Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Műszaki Iroda 

2.) Az Önkormányzat vagyonáról, a vagyona feletti tulajdonjog gyakorlásá-
nak, hasznosításának és vagyonkezelésbe adásának szabályairól szóló ren-
delet (Vagyonrendelet) megalkotása (3) 

Labádi-Fébert Andrea: 
Móra József képviselő úr a Pénzügyi Bizottsági ülésen jelezte, hogy a rendelet-tervezet mellék-
leteiben pontosításra van szükség, ezért levették napirendről, valamint a Jogi és Ügyrendi Bi-
zottság sem tárgyalta az előterjesztést. 
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A rendelet-tervezet 1. mellékletében: 
- 1. oldal, 37. sor, C oszlop: Külterület • "Szentlászlcr-ra változik, 
- 1. oldal, 38. sor, C oszlop: Külterület • "Nagynyomására változik. 
- 14. oldal, 565. sor, B oszlop: ketékpárút • "'kerékpárút*'-ra módosul, 
- 14. oldal, 566. és 567. sorok, C oszlop: Szarvasi út • , ,Szentlászló , ,-ra módosul, 
- 15. oldal, 587. sor, C oszlop: Bökény • „Belsőecsef'-re változik, 
- 15. oldal, 595. és 596. sorok. C oszlop: Veresegyház • „Belsőecser-re változik, 
- 15. oldal, 610. és 611. sorok, C oszlop: Szarvasi út (Cserebökény) • „Szentes Belsőecser"-re válto-

zik, 
- 15. oldal, 622. sor, C oszlop: Belsöecser • „Veresegyházira változik, 
- 15. oldal, 623. sor, C oszlop: Terehalom • „Veresegyházira változik, 
- 15. oldal, 624., 626 és 627 sorok, 16. oldal, 628-631., 634-640., 642-646., 648-660. és 662. sorok, C 

oszlop: Terehalom • „Veresháza"-ra változik, 
- 16. oldal, 661. sor, C oszlop: külterület • „Veresháza"-ra változik, 
- 17. oldal, 708. sor, C oszlop: Józsefszállás • „Mucsihát"-ra módosul. 

A rendelet-tervezet 5. mellékletében: 
- 4. oldal, 149. sor, C oszlop: Külterület • "Veresháza"-ra módosul, 

- 14. oldal, 544. sor, C oszlop: 11. szám • 13. számra változik. 

A „Névtelen" megnevezésű ingatlanok a következő évi rendeletmódosításra javításra kerülnek. 

Dr. Kormányos József: 
Az előterjesztés 1. oldalán szereplő „migrálása" és „migráció" szavak jelentését magyarul kérte megfo-
galmazni. 
Labádi-Fébert Andrea: 

Az eltérő programok közötti adatátvételeket jelenti. 

Pásztor Antal: Kérte a bizottsági tagokat, aki az elhangzott módosításokkal megtárgyalásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal el-
fogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

30/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Az Önkormányzat vagyonáról, a vagyona feletti tulajdonjog gyakorlásának, hasz-

nosításának és vagyonkezelésbe adásának szabályairól szóló rendelet megalkotása 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési , - fej lesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta „Az Önkormányzat vagyonáról , a vagyona feletti 
tu la jdonjog gyakorlásának, hasznosí tásának és vagyonkezelésbe adásának szabályairól 
szóló rendelet megalkotása" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek megtárgya-
lásra javasolja az alábbi pontosításokkal: 

• A rendelet-tervezet 1. mellékletében: 
- 1. oldal, 37. sor, C oszlop: Külterület • Szentlászló, 
- 1. oldal, 38. sor. C oszlop: Külterület •Nagynyomás . 
- 14. oldal, 565. sor, B oszlop: kerékpárút •kerékpárút , 
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- 14. oldal, 566. és 567. sorok, C oszlop: Szarvasi út •Szent lászló . 
- 15. oldal. 587. sor, C oszlop: Bökény • Belsőecser. 
- 15. oldal, 595. és 596. sorok, C oszlop: Veresegyház • Belsőecser, 
- 15. oldal, 610. és 611. sorok, C oszlop: Szarvasi út (Cserebökény) • Szentes Belsőecser, 
- 15. oldal, 622. sor, C oszlop: Belsőecser • Veresegyház, 
- 15. oldal, 623. sor, C oszlop: Terehalom • Veresegyház, 
- 15. oldal, 624., 626 és 627 sorok, 16. oldal, 628-631., 634-640., 642-646., 648-660. és 

662. sorok, C oszlop: Terehalom • Veresháza, 
- 16. oldal. 661. sor. C oszlop: külterület • Veresháza, 
- 17. oldal, 708. sor, C oszlop: Józsefszállás • Mucsihát, 

• A rendelet-tervezet 5. mellékletében: 
- 4. oldal, 149. sor. C oszlop: Külterület •Veresháza, 
- 14. oldal, 544. sor. C oszlop: 11. szám • 13. szám. 

• A „Névtelen" megnevezésű ingatlanok a következő évi rendeletmódosításra kerüljenek javí-
tásra. 

• Az előterjesztés 1. oldalán szereplő „migrálása" és „migráció" szó kerüljön megmagyará-
zásra. 

3.) Szentes Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata (5) 

Berezvai Csilla: 
A program felülvizsgálatában több intézmény és kolléga vett részt. Jelen előterjesztésben a 
2021-2022. évek felülvizsgálatára került sor. 
Fotókkal illusztrálta, hogy az utóbbi időben a városban elterjedtek a lakosok által derékba vágott 
fák, amelyre nem kéllek fakivágási engedélyt. Ilyenfajta csonkolásokat a fa nem tud kiheverni. 

Kiment a teremből: Móra József képviselő 
A Bizottság létszáma: 4 fő 

Dr. Kormányos József: 
Ezek a fák a város tulajdonai. 

Berezvai Csilla: 
Sok a gondozatlan terület, a járdát nem takarítják az ingatlantulajdonosok. Több helyen akkora 
a fü, hogy a kereszteződésből nem lehet kilátni. Helyi rendelet szabályozza, hogy tilos az árko-
kat gyomirtózni, mert a nagy eső bemossa és az átfolyó eldugul. Szemételhelyezéssel kapcso-
latban elmondta, hogy a lakosok mindenféle zsákban teszik ki a zöldhulladékot, a szolgáltató 
pedig nem fogja elvinni, csak a tőlük megvásárolt zsákban lévőt. 

Visszajött a terembe: Móra József képviselő 
A Bizottság létszáma: 5 fő 

Pásztor Antal: 
A derékba vágott fák lomb nélkül ott maradnak évekig? 
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Berezvai Csilla: 
Akár évekig. Ha száraz a fa, akkor a tulajdonos kivághatja. A száraz fák kivágására nem kell 
engedélyt kérni, csak bejelentési kötelezettség van. A tulajdonosnak a száraz fa kivágására 1 
éve van. Mivel nem írnak határozatot, így pótlási kötelezettséget sem tudnak előírni. El kell 
gondolkozni azon, hogy helyi rendeletben hogyan tudják szabályozni, kötelezni az ingatlantu-
lajdonosokat a fapótlásra a száraz fák kivágása után. 

Pásztor Antal: 
A Közterület-felügyelet hogyan tud érvényt szerezni a helyi rendeletben foglaltaknak? Figyel-
meztetéssel, büntetéssel? Mi a módja? 

Dr. Danyi Katalin: 
A májusi képviselő-testületi ülésen sor kerül a közösségi együttélés szabályairól szóló rendelet 
felülvizsgálatára. A hatályos rendelet előírása szerint első körben felszólítással élnek. Javasolni 
fogják az ilyen esetekre az azonnali közigazgatási bírságolást. 

Pásztor Antal: 
Az behajtható lesz? 

Dr. Danyi Katalin: 
Igen, adók módjára. A Közterület-felügyelők a napi ellenőrzésük során az elhanyagolt területek 
tulajdonosait fel szokta szólítani. Ha a megadott határidőig nem történik változás, akkor felje-
lentést tesznek közösségi együttélés szabályainak megszegése tárgyában. 

Dr. Kormányos József: 
Javasolta a közösségi együttélés szabályairól szóló rendelet szigorítását, hogy legyen visszatartó 
erő. akár kártérítésre is lehessen kötelezni a delikvenst. Ne csak bírságoljanak, hanem kártérítési 
kötelezettséget is írjanak elő. 

Takács Gábor: 
Nem biztos, hogy mindenki rossz hiszemüen jár el. Az önkormányzat adjon ki tájékoztatást, 
hogy milyen jogszabályok vonatkoznak a lakosokra. Ne csak szigorítást vezessenek be, hanem 
tájékoztatást is adjanak ki. 

Dr. Kormányos József: 

Ki lehet adni olyan tájékoztatást, mint amilyet a szemétszállítással kapcsolatban kaptak. 

Takács Gábor: 
Környezetvédelmi oldala is van, a hősziget hatás ne alakuljon ki városon belül, illetve a vízel-
nyelés helyben történjen meg. 
Berezvai Csilla: 
A gyomirtózással a vizet is szennyezik. Az önkormányzat felhívást tett közzé, hogy 2 év alatt 
..Ültessünk 1000 fát Szentesen". Sok felajánlás érkezik. Az önkormányzat mindent megtesz a 
város szépítéséért. 
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Móra József: 
Rendkívül fontos a nyári időszakban a szálló por védelem, amely akkor valósítható meg, ha 
megfelelő szélességre szélesítik a felújításra szoruló burkolt útfelületeket. A városban lévő út-
burkolat szélességek nem érik el a szabvány méretet, a gépjárművek letérnek az útról, felviszik 
a sarat, amely ha megszárad, a szellő a finom port a levegőbe repíti. 
Az előterjesztés 12. oldalán lévő 7.3 ..Természet- és tájvédelem" cím alatt olvasható, hogy 2014. 
évtől jelentősebb változás nem történt a meghatározott célok terén. Tájékoztatásul elmondta, 
hogy 2021-ben LEADER pályázatból került kialakításra a Termál-tavi ökoturisztikai bázis és 
sétaút, amely biztosítja azt a természetvédelmi célt, hogy a természetvédelmi nevelés nemcsak 
az óvodákban és iskolában történik meg, hanem az önkormányzat kezelésében lévő természet-
védelmi helyeken is. 
Hangsúlyozta, hogy az önkormányzat a hulladékgazdálkodás terén ugyanolyan ügyfél, mint 
bármelyik városi polgár. Az önkormányzat által elszállítatott köztéri illegális hulladékért az ön-
kormányzatnak fizetnie kell. Felháborítónak tartotta, hogy nagyobb kerttel rendelkező ingatla-
nok tulajdonosai nem komposztálják a zöldhulladékot, hanem nem megfelelő zsákban kirakják 
az utcára, ahonnan nem fogják elszállítani. Szomorúan látja, hogy Nagyhegyen zöldhulladékot 
tartalmazó zsákokat tesznek az út mellé. 
Fel kellene hívni a figyelmet arra is, hogy a ma használatos festékek rendkívül veszélyesek és 
a maradékot nem a csapadékvíz elvezető csatornába kellene önteni. 

Pásztor Antal: 
Lakossági jelzés érkezett, hogy a Balogh J. utcában egy ember szárazágakat vágott le a fákról. 
Egyetértett azzal, hogy a lakosság tájékoztatva legyen a város törekvéséről, céljáról. 

Dr. Kormányos József: 
A természet- és tájvédelemmel kapcsolatban most aktuális az, hogy a városban lévő gesztenye-
fákat lepermetezzék, mert az aknázómoly most rakja a petéit. 

Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

31/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Szentes Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a ..Szentes Város Környezetvédelmi Programjának 
felülvizsgálata" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 



8 

4.) A Szentesi Művelődési Központ telephelyei fizikai állapotának vizsgálata, 
különös tekintettel az akadálymentesítésre és állagmegóvásra (6) 

Móra József: 
Olvasható, hogy a Petőfi Szálló épületének festett faanyagú parapetje hézagolást igényel. Ezt 
az intézményi költségvetésből kell megoldani. Sok helyen kellene az akadálymentesítést meg-
valósítani. 
A Gólyás Házban korábban volt egy hosszú rámpa, amely az állapota miatt vissza lett bontva. 
Meg kell keresni az akadálymentesítés lehetőségét. 
A Petőfi Caféban is volt egy fémkeretes rámpa. 

Takács Gábor: 
A helyi mozgáskorlátozottak egyesületének vezetője megkereste. Nemcsak akadálymentes 
rámpa lehet segítség, van amikor elegendő egy korlát. Megköszönné, ha a Képviselő-testület 
forrást biztosítana rá. 

Móra József: 
20-30 eFt-okat nem az önkormányzat költségvetéséből kell biztosítani, hanem az intézmény 
költségvetésén belül meg kell találni. 

Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

32/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: A Szentesi Művelődési Központ telephelyei fizikai állapotának vizsgálata, különös 

tekintettel az akadálymentesítésre és állagmegóvásra 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta ,.A Szentesi Művelődési Központ telephelyei fizi-
kai állapotának vizsgálata, különös tekintettel az akadálymentesítésre és állagmeg-
óvásra" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 

5.) Volánbusz Zrt. 2022. évi beszámolója az autóbusszal végzett helyi sze-
mélyszállítás közszolgáltatási tevékenységére vonatkozóan (7) 

Labádi-Fébert Andrea: 
A Volánbusz Zrt. részéről jelezték, hogy a bizottsági ülésen betegség miatt nem tudnak részt 
venni, de a képviselő-testületi ülésre jönni fognak. Az éves menetrend egyeztetés is most zajlik. 
Kérte, amennyiben van javaslatuk azt juttassák el a Műszaki Irodára. 
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Pásztor Antal: 
Diákok jelzése alapján kéri, hogy a sofőr várja meg a buszindulás időpontját és ne induljon el 
hamarabb. 
Kérte a bizottsági tagokat, aki az előterjesztést megtárgyalásra alkalmasnak tartja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

33/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Volánbusz Zrt. 2022. évi beszámolója az autóbusszal végzett helyi személyszállítás 

közszolgáltatási tevékenységére vonatkozóan 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a Volánbusz Zrt. 2022. évi beszámolója az autó-
busszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységére vonatkozóan" tár-
gyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek megtárgyalásra javasolja. 

6.) Bölcsőde tagintézmény létesítése Szentesen - pályázat benyújtása (9) 

Szántai Szilvia: 
Ez a pályázati felhívás közel egy hónapja jelent meg. Felmerült a kérdés, hogy szükség van-e 
erre a plusz intézményre. Az önkormányzati bölcsődében még mindig van várólista, tehát szük-
ség van az intézményre. 

Szöllősi Ágnes, intézményvezető: 
A gyermek 6 hónapos korától az édesanya munkába állhat. Sok szülő ezt igénybe veszi, ezért 
2014. óta várólista van az intézményben. Örömét fejezte ki, hogy a Felsőpárton megépült egy 
új bölcsőde, amely átmenetileg megoldotta a problémát, de január óta újra várólista van. Ten-
dencia, hogy a megemelkedett rezsiköltségek miatt az édesanyák hamarabb visszamennek dol-
gozni. Jelenleg 11 fő van várólistán. A Kertvárosban még nincs bölcsőde, jó lehetőség lenne az 
ottani lakosoknak. Kérte az előterjesztés támogatását. 

Besenyei Gábor: 

A pályázati összeg elég egy új intézmény megépítésére? 

Szántai Szilvia: 
A projekt 100%-os támogatottságú, de ellátotti létszámhoz kötött az igényelhető összeg. A meg-
emelkedett kivitelezési költségek miatt nem lesz elég a pályázati összeg, ezért a határozati ja-
vaslatban 2 x 50 mFt-os önerőt beterveztek. 
Tervek nem állnak rendelkezésre, de mintatervek alapján költségbecslést javasolt a Lechnert 
Tudásközpont, amellyel az együttműködési megállapodást meg kell kötni. A közműcsatlakozá-
sokkal együtt fog majd a végső kivitelezési összeg körvonalazódni. 
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Dr. Kormányos József: 
Támogatta a pályázat benyújtását. 

Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot támogatja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot 

34/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Bölcsőde tagintézmény létesítése Szentesen - pályázat benyújtása 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a ..Bölcsőde tagintézmény létesítése Szentesen -
pályázat benyújtása" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra java-
solja. 

7.) Településrendezési eszközök módosításai 2023-1. (10) 

Takács Gábor: 
Az előterjesztés a 45. számú országos főút állami beruházáshoz kapcsolódó területi igényeket 
rendezné. A beruházó Minisztérium, a közbeszerzésen nyert tervező és az önkormányzat szer-
ződést kötött. A terv szerinti terület kisajátítása, az út megerősítése, a párhuzamosan lévő ke-
rékpárút építése és a csomópontok kialakítása miatt szükségessé vált módosítások miatt kötik a 
jelen szerződést. 
A tervező az előterjesztés benyújtása óta már elküldte a feljegyzését, amely alapján nem szük-
séges a megalapozó vizsgálat és alátámasztó javaslat készítése, amely az előterjesztés mellé 
csatolásra fog kerülni. Szentes részt fog venni az eljárásban, mint a területileg illetékes település 
képviselője. Ennek költsége a város költségvetését nem fogja terhelni, mivel ezt a beruházó 
Minisztérium megbízásából a tervező fogja fizetni. 

Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot támogatja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

35/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Településrendezési eszközök módosításai 2023-1. 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a ..Településrendezési eszközök módosításai 2023-
1 t á r g y ú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
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8.) Döntés kistérségi szélessávú internet hálózat (optikai hálózat) értékesítése 
és/vagy hosszú távú bérleti hasznosítására kiírt nyilvános pályázati eljá-
rásról, új pályázati eljárás indításáról (11) 

Pásztor Antal: 
Megállapította, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, vélemény nem hangzott el. 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogata és meghozta az alábbi határozatot: 

36/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Döntés kistérségi szélessávú internet hálózat (optikai hálózat) értékesítése és/vagy 

hosszú távú bérleti hasznosítására kiírt nyilvános pályázati eljárásról, új pályázati 
eljárás indításáról 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a „Döntés kistérségi szélessávú internet hálózat 
(optikai hálózat) értékesítése és/vagy hosszú távú bérleti hasznosítására kiírt nyilvános 
pályázati eljárásról, új eljárás indításáról" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 

9.) Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. évi munka-
tervének módosítása (8) 

Móra József: 
Javasolta, hogy a képviselő-testületi ülésen a 8. sorszámú „Szentes Város Önkormányzata Kép-
viselő-testületének 2023. évi munkatervének módosítása" tárgyú előterjesztés után tárgyalják a 
„Volánbusz Zrt. 2022. évi beszámolója az autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszol-
gáltatási tevékenységére vonatkozóan" tárgyú előterjesztést. 

Pásztor Antal: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslat elfogadását javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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37/2023. (IV.25.) VB 
Tárgy: Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. évi munkatervének 

módosítása 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a „Szentes Város Önkormányzata Képviselő-test-
ületének 2023. évi munkatervének módosítása" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-tes-
tületnek elfogadásra javasolja. 

10.) Beszámoló a fakataszterről, fásítási programról, egységes utcakép megje-
lenítéséről 

Berezvai Csilla: 
Az elmúlt napokban a Szentesi Sport- és Üdülőközpont területén 20 db platánfa, illetve 12 db 
gesztenyefa kemoterápiás kezelése történt meg. 

Dr. Kormányos József: 
Megjegyezte, hogy az aknázómoly a piros virágú gesztenyefákat nem szereti, ilyeneket kellene 
telepíteni pótlásként. 

Berezvai Csilla: 
A napokban jön egy vállalkozó, akivel új technológiát fognak kipróbálni a városban. Magas-
nyomású levegővel meglazítják a talajt, utána be tudják vinni a vizet a tápanyaggal. 

Móra József: 
Kérte, hogy ne csak belterületen, hanem külterületen is figyeljenek oda a fák állapotára. Fel 
kellene venni a kapcsolatot a Közútkezelő Kht-val, mert jó állapotú fákat vágnak ki. Ilyen volt 
pl. a 440l-es út mellett a kőrisfák kivágása, amely véleménye szerint nem biztos, hogy indokolt 
volt. Kajánújfalunál is vannak tölgyfák, illetve a 45-ös út mellett a Termáltóval szemben az 
árokparton kocsányos tölgyek, amelyeket nem kellene kivágni. A kivágott fákat a Közútkezelő 
Kht. dolgozói viszik haza tűzifaként. 

Dr. Kormányos József: 
A Szarvasi úton a Villanegra Söröző után a kerékpárút mellett ültettek fákat, amelyek egy kivé-
telével mind kiszáradtak. 

Móra József: 
A város erdőgazdálkodó, ezért a nemzeti erdővagyonból igényelték a Szentes környéki erdők 
kezelési jogát, de ezt nem kapták meg. Azok az állami erdők rossz állapotban vannak, amelyeket 
nem adtak az önkormányzat kezelésbe. 

Berezvai Csilla: 
Azok az erdők azóta sincsenek használatban. 
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Pásztor Antal: 
A tavalyi száraz évet sok fa megsínylette. Kinek a felelőssége, ha valakit baleset ér a kiszáradt 
fákról lezuhanó faágak miatt? Az önkormányzaté? Azé a tulajdonosé, akinek az ingatlana előtt 
van? 

Dr. Kormányos József: 
A Ptk. szerint a tulajdonos viseli azt a kárt, amelyet másra nem lehet áthárítani. Másra csak azt 
a kárt lehet áthárítani, amelyet az a más vétkesen okozott. Az a döntő, hogy kié a fa, amiről 
lezuhan az ág. 

Berezvai Csilla: 
Helyi rendelet szabályozza, hogy a közlekedő út melletti fák karbantartása a Városellátó NKft. 
feladata. 
A helyi rendelet másik §-a szerint a telekhatártól az út széléig tartó zöldfelület karbantartása a 
tulajdonos feladata. 
A baleset elkerülése érdekében az út fölé hajló ágakat a Városellátó NKft. nyesi. 
Az ingatlan tulajdonosának feladata a fák karbantartása. 

Pásztor Antal: 
Az előterjesztésben olvasható az is, hogy 59 fakivágás történt a 410 faültetéssel szemben. 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazat-
tal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

38/2023. (IV. 25.) VB 
Tárgy: Beszámoló a fakataszterről, fásítási programról, egységes utcakép megjelenítésé-

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Ide-
genforgalmi Bizottsága megtárgyalta a fakataszterről. fásítási programról, egységes ut-
cakép megjelenítéséről szóló beszámolót. 
A Bizottság elfogadja a fakataszterről. fásítási programról, egységes utcakép megjelení-
téséről szóló beszámolót. 

A határozatról értesítést kap: 
1./ Szentes Város Polgármestere 
2./ Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Műszaki Irodája 
3./ Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Számviteli és Tervezési Irodája 

Pásztor Antal: 
Mivel más bejelentés, indítvány nem volt, a megjelenést megköszönte és az ülést 15 óra 35 
perckor bezárta. 

ről 

HATÁROZAT 

Pásztor Antal 
bizottsági elnök 

K.m.f. 


